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REVISTA PRESEI 
 

 Legea taximetriei | Vicepremier: Avem creionat un draft de act normativ pentru REGLEMENTAREA activităţii 
de tip ride-sharing 
Vicepremierul Daniel Suciu a anunţat, miercuri, că Guvernul lucrează la un act normativ care să reglementeze 
activitatea de ride-sharing, în contextul în care OUG care a modificat legea taximetriei care intră joi în vigoare nu 
are prevederi clare pentru Uber şi Taxify. 
„De atunci şi până astăzi grupul de lucru compus din reprezentanţi ai Ministerului Dezvoltării, Ministerului 
Transporturilor, Ministerului Finanţelor, Ministerului Comunicaţiilor, ANAF, ANR au fost zeci de întâlniri, avem 
creionat un draft de act normativ. Astăzi m-am întâlnit, împreună cu Răzvan Cuc, cu reprezentanţii ridesharing şi 
este vorba de un act normativ extrem de complicat pentru că nu s-a reglementat până acum această activitate, 
dar precedenta OUG care intră în vigoare de joi nu este îndreptată împotriva Uber. Prin acea OUG Guvernul a 
emis un act normativ împotriva pirateriei, nu împotriva Uber. S-a vorbit mult de posibile abuzuri care vor fi făcute 
începând de joi. Eu îndemn ca cei care vor să facă exces de zel să nu o facă, mă refer la concurenţii celor cu 
activitate de ride-sharing. Din punctul nostru de vedere mai avem cel puţin trei puncte de definitivat şi această 
activitate va fi reglementată. Dar de joi activitatea de piraterie va fi combătută, nu altceva”, a declarat Daniel 
Suciu, miercuri, la Guvern. 
Acesta a precizat că este noul act normativ este unul extrem de complex, fapt pentru care va mai avea loc, 
săptămâna viitoare, o discuţie la nivel tehnic între cele patru ministere. 
„Nu mâine va fi pus în transparenţă actul normativ. A rămas ca săptămâna viitoare reprezentanţi ai Ministerului 
Finanţelor cu grupul de lucru să mai aibă o întâlnire inclusiv cu propunerile celor de la ridesharing. Este un act 
normativ extrem de complex. Şi Guvernul României va reglementa această activitate. Precedenta OUG nu este 
îndreptată acestei industrii, ci împotriva celor care fac transport ilegal, piraterie. Din moment ce noi am combătut 
ceva ilegal, pirateria din domeniul transporturilor, eu cred că cei de la Uber nu au susţinut niciodată că ar fi în 
afara legii. Săptămâna viitoare va avea loc o nouă discuţie la nivel tehnic în cele patru ministere, pentru că e un 
proces complex”, a explicat Suciu. 
Modificările operate de Executiv la Legea taximetriei, adoptate ca urmare a protestelor taximetriştilor, vor intra în 
vigoare joi. Reprezentanţii Uber şi Taxify spun că aplicaţiile nu pot fi închise, dar va rămâne la latitudinea şoferilor 
dacă mai ies sau nu pe traseu. Executivul a adoptat pe 29 martie ordonanţa de urgenţă pentru modificarea Legii 
38/2003 care reglementează transportul în regim de taxi şi de închiriere, printre altele eliminând din lege expresia 
"în mod repetat". 
Aşadar, în urma modificărilor, a fost eliminată sintagma „în mod repetat” din Legea 38/2003, astfel încât 
„sancţiunea să fie aplicabilă atât persoanelor fizice, cât şi persoanelor juridice pentru efectuarea de transport 
public în mod ilegal”. 
La acea veme autorităţile dădeau asigurări că măsura nu este împotriva cuiva, ci pur şi simplu de reglementare, iar 
legat de Uber sau alte aplicaţii de acest fel, spuneau că vor veni cu un proiect care să reglementeze şi activitatea 
de ride-sharing. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Scandalul CORESI: corpul de control al Ministerului Culturii intervine în scandalul care a bubuit public 
Corpul de Control al Ministerului Culturii va demara un control la CNI CORESI pentru a verifica toate elementele 
susceptibile de încălcarea legii precum contractele de prestări servicii, de achiziţii sau de închiriere spaţii, se arată 
într-un comunicat al Blocului Naţional Sindical, remis AGERPRES după întâlnirea liderilor sindicali cu ministrul 
Culturii, Daniel Breaz. 
"Pe parcursul celor 60 minute alocate acestei întâlniri au fost prezentate de ambele părţi diverse speţe care vor 
intra pe o agenda de lucru comună. La sfârşitul acestei evaluări comune s-a convenit ca toate elementele 
susceptibile de încălcarea legii, produse în ultima perioadă de timp (contracte de prestări servicii, contracte de 
achiziţii, contracte de inchiriere spaţii etc) să facă obiectul unei acţiuni de control ce va fi imediat iniţiată de 
Corpul de Control al Ministerului Culturii", se precizează în comunicat. 
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Uniunea Sindicatelor Tipografilor din România, organizaţie sindicală afiliată la Blocul Naţional Sindical, a protestat 
miercuri în faţa sediului Ministerului Culturii pentru a atrage atenţia asupra situaţiei grele în care se află 
activitatea tipografică în România şi în mod special CNI CORESI SA. 
"Acţiunea revendicativă susţine atât organizaţia sindicală, cât şi salariaţii din CNI CORESI SA în tentativa unei 
restructurări economico-financiare coerente şi în vederea evitării falimentării acesteia", precizează BNS. 
În urma acestei acţiuni de protest, o delegaţie condusă de preşedintele BNS, Dumitru Costin, şi din liderii sindicali 
din Bucureşti şi Cluj din CNI CORESI, a avut o întâlnire cu ministrul Culturii, Daniel Breaz. La întâlnire au participat 
secretarul de stat Alexandru Gherghe, cel care are în coordonare CNI CORESI, secretarul general adjunct al 
Ministerului Culturii, Adrian Vasile, administratorul judiciar Cristian Ghiţă şi administratorul special, George 
Constantinescu. 
În cadrul întâlnirii s-a convenit ca, în perioada imediat următoare, administratorul special şi administratorul 
judiciar să aibă întâlniri lunare cu reprezentanţii organizaţiei sindicale pentru identificarea şi asumarea unor soluţii 
economice, sociale şi financiare care să ducă la scoaterea din insolvenţă a CNI CORESI, cât şi în vederea creşterii 
portofoliului de lucrări în domeniul tipografic. 
"Pe parcursul întâlnirii, ministrul Culturii, domnul Daniel Breaz, a reiterat ferm atât poziţia sa personală de 
ministru al Culturii, cât şi poziţia Guvernului prin care resping orice fel de informaţii legate de prezumtiva intenţie 
a Guvernului şi a Ministerului Culturii de falimentare a CNI CORESI", se mai arată în comunicatul BNS. 
După primele trei luni de lucru în comun în această formulă de parteneriat, în prezenţa ministrului Culturii, părţile 
(managementul companiei şi partea sindicală) vor prezenta opiniei publice atât rezultatele controlului efectuat de 
Corpul de Control al Ministerului Culturii la CNI CORESI, cât şi planul de măsuri asumat de partenerii sociali în 
vederea salvării de la faliment a companiei. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Protest faţă de tăierea bugetului Administrației Fondului Cultural Național. Peste 1600 de oameni au semnat 
o petiție 
Emisiunea "Cooltura" trage un semnal de alarmă odată cu creatorii independenți, în legătură tăierea cu 30% a 
fondurilor pentru acest sector cultural. 6 milioane de lei au fost tăiate din bugetul Administrației Fondului Cultural 
Național. Acum 2 zile, la Gala Premiilor UNITER, compania Independența Reactor din Cluj, premiată de Consiliul 
Britanc, a protestat și a criticat autoritățile. 
O petiție contra reducerii cu 30% a bugetului Administrației Fondului Cultural Național, singura instituție din 
România care finanțează proiecte independente , a fost semnată de peste 1.600 de nume, în special artiști. 
Ministrul Culturii i-a primit miercuri la discuții pe semnatari. 
Tăierea bugetului AFCN se lasă cu proteste săptămâna aceasta, sâmbătă, de Noaptea Muzeelor. Joi vor proteste 
performative la Ministerul Finanțelor și la cel al Culturii. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Tăriceanu, apel la Dăncilă cu privire la contractul Exxon-OMV legat de gazele din Marea Neagră 
Călin Popescu Tăriceanu a făcut un apel la premierul Viorica Dăncilă să acorde „o atenţie sporită” contractului 
Exxon-OMV legat de gazele din Marea Neagră. Liderul ALDE că Agenţia Naţională pentru Resurse Minerale trebuie 
să dea acordul de prelungire a licenţei pentru a fi respectat calendarul. 
„Am profitat de vizita de la CAMERON de astăzi (miercuri - n.r.) să fac un apel către doamna prim-ministru. O rog 
să aibă în atenţie o problemă ce ţine de resortul Guvernului: ANRM trebuie să dea acordul de prelungire a 
licenţei, astfel încât calendarul pe care l-au stabilit cei de la OMV şi Exxon să poată fi realizat. În esenţă, acest 
lucru înseamnă punerea în funcţiune a investiţiei într-un termen de doi până la trei ani”, a afirmat Călin Popescu 
Tăriceanu, în Prahova. 
Preşedintele ALDE a precizat că aceste aspecte sunt foarte importante pentru ţara noastră, în contextul în care ar 
asigura independenţa energetică a României. 
„E foarte important pentru România din mai multe motive. În primul rând, exploatarea gazelor de la Marea 
Neagră ne va asigura independenţa energetică a ţării, vom scăpa complet de dependenţa de gazul rusesc. Având 
în vedere dimensiunea zăcămintelor, România devine un jucător regional. Vom putea fi furnizori pentru alte ţări 
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din zonă, fie că vorbim de Moldova, fie că vorbim de vecinii din Vest. Începerea exploatării comerciale reprezintă 
şi un avantaj foarte mare pentru buget, pentru că vor fi încasate sume foarte mari din plata redevenţelor şi alte 
taxe şi impozite care se percep în cazul unor asemenea activităţi economice”, a explicat Tăriceanu. 
El mai spune că cei de la Exxon-OMV nu au mai precizat nimic în legătură cu investiţia pe care o vor face în Marea 
Neagră, motivând că aceştia aşteaptă să acţioneze Guvernul în sensul prelungirii contractului de concesiune. 
„Anul trecut la Parlament am făcut o serie de adaptări şi am adoptat legea exploatării off-shore. De atunci prea 
puţine semne am primit de la concernul Exxon-OMV în legătură cu investiţia pe care urmează să o facă în Marea 
Neagră. Această rezervă, această tăcere a concernului Exxon-OMV se datorează faptului că aşteaptă să se facă de 
către Guvern prelungirea contractului de concesiune, care expiră. Deci, fără existenţa unui contract de concesiune 
valabil şi pe o perioadă suficientă, care să le permită recuperarea investiţiei, decizia de investiţie nu va veni”, a 
conchis preşedintele Senatului. 
După numeroase discuţii în cursul anului trecut, Legea offshore, devenită Legea nr. 256/2018 privind unele măsuri 
necesare pentru implementarea operaţiunilor petroliere de către titularii de acorduri petroliere referitoare la 
perimetre petroliere offshore, a fost publicată în Monitorul Oficial nr. 964, apărut la data de 14 noiembrie 2018. 
Aceasta a intrat în vigoare de la 17 noiembrie 2018, dar a fost deja modificată prin OUG nr. 114/2018 şi Ordinul 
ANRE nr. 221/2018 privind obligaţia participanţilor la piaţa de gaze naturale de a tranzacţiona pe pieţele 
centralizate din România. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Cum şi-a motivat Iohannis refuzul de a-i numi pe ultimii trei miniştri solicitaţi de Dăncilă 
Şeful statului i-a trimis premierului Dăncilă trei scrisori în care a motivat, pentru fiecare propunere de ministru în 
parte, de ce a respins semnarea decretului de numire în funcţie. şi-a motivat Iohannis refuzul de a-i numi pe 
ultimii trei miniştri solicitaţi de Dăncilă 
Preşedintele Klaus Iohannis a anunţat, miercuri, că a transmis PSD-ului în scris motivele pentru care a respins cele 
trei propuneri de miniştri, Eugen Nicolicea, Oana Florea şi Liviu Brăiloiu, precizând că este vorba despre proasta 
guvernare şi justiţia, pe care a catalogat-o sub asaltul PSD. 
În scrisori se menţionează că niciunul dintre cei avansaţi de PSD nu deţine experienţa necesară gestionării 
domeniului complex pentru care a fost propus. 
Comunicarea oficială a lui Iohannis pot fi găsită AICI. 
Astfel, preşedintele Klaus Iohannis i-a respins pe Eugen Nicolicea pentru funcţia de ministru al Justiţiei, Tit-Liviu 
Brăiloiu pentru funcţia de ministru pentru Românii de pretutindeni şi Oana-Consuela Florea în funcţia de ministru 
al Fondurilor Europene. 
"Prin urmare, în conformitate cu dispoziţiile art. 85 alin. (2) din Constituţie şi ţinând seama de jurisprudenţa Curţii 
Constituţionale urmează să înaintaţi o altă propunere pentru funcţia de ministru care, pe lângă respectarea 
condiţiilor prevăzute de lege, în mod necesar, ar trebui să răspundă şi cerinţelor referitoare la pregătirea generală, 
pregătirea în specialitatea domeniului, experienţa în materie, instruirea şi aptitudinile pentru funcţia în domeniu, 
reputaţia neştirbită şi moralitatea", arată scrisorile înaintate premierului Viorica Dăncilă. 
Eugen Nicolicea a fost propus de premier în funcţia de ministru al justiţiei, ca urmare a propunerii de constatare a 
vacanţei funcţiei prin demisia domnului Tudorel Toader. Tit-Liviu Brăiloiu a fost propus în funcţia de ministru 
pentru românii de pretutindeni, ca urmare a propunerii de constatare a vacanţei funcţiei prin demisia doamnei 
Natalia-Elena Intotero. Oana-Consuela Florea a fost propusă în funcţia de ministru al fondurilor europene, ca 
urmare a propunerii de constatare a vacanţei funcţiei prin demisia doamnei Rovana Plumb. 

 
DECLARAŢIA PUBLICĂ FĂCUTĂ DE IOHANNIS LA COTROCENI, ÎNAINTE DE A EXPEDIA COMUNICAREA OFICIALĂ. 

”Înainte de sfintele sărbători de Paşti mi-au propus pesediştii o remaniere a acestui guvern, nu pentru a face 
guvernarea mai bună, nu vă faceţi iluzii, s-au certat ei între ei, găştile, acolo, în interiorul PSD-ului, si-au venit cu 
trei propuneri. Persoanele propuse: Nicolicea, Florea şi Băriloiu”, a declarat preşedintele Klaus Iohannis. 
El a reamintit că a spus public că nu este de acord cu această remaniere, ”fiindcă nu aduce nimic nou, nu aduce 
nimic bun şi nu este pentru a guverna mai bine”. 
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”Astăzi le-am dat pesediştilor refuzul meu şi în scris ca să înţeleagă mai bine că nu sunt de acord cu această 
remaniere. În expunerea mea de până acum reies clar două teme: Justiţia, care este sub atacul PSD şi proasta 
guvernare, care încearcă prin ordonanţe de urgenţă să creeze impresia că lucrează pentru români, dar în realitate 
această avalanşă de ordonanţe de urgenţă vrea să acopere lipsa de soluţii. Pesediştii nu au soluţii pentru 
România”, a conchis şeful statului. 
Preşedintele Klaus Iohannis a acuzat, miercuri, PSD, într-o conferinţă de presă, că lucrează de doi ani şi jumătate 
pentru ca liderul partidului, Liviu Dragnea, să scape de justiţie, precizând că social democraţii au produs cea mai 
slabă guvernare de după Revoluţie. 
"PSD a produs cea mai slaba guvernare dupa Revoluţie, zero autostrăzi, zero spitale, doar promisiuni, iar la 
capitolul realizări nimic, cu o excepţie, la modificări pe legile justiţiei, la modificări pe codurile penale, au lucrat 
mult şi prost. Se pune întrebarea retorică de ce au lucrat pesediştii atat de mult şi atât de intens pentru subjugarea 
justiţiei, pentru îndoirea legilor justiţiei? Răspunsul este cunsocut, arhi-cunoscut şi clar: pentru a-l scăpa pe 
Dragnea de justiţie, de asta lucrează PSD de doi ani şi jumătate", a declarat Klaus Iohannis, la Palatul Cotroceni. 
Şeful statului a acuzat PSD că nu se preocupă de problemele românilor. 
"Pentru că, sigur, pentru PSD, e mult mai important să-i fie bine lui Dragnea decât să-i fie bine României sau 
românilor şi, sigur, cum Dragnea şi alţii au probleme reale cu justiţia, în Europa nu mai discută nimeni cu ei şi 
atunci cum Dragnea nu discută cu Europa, PSD are impresia că nici România nu mai trebuie să fie aproape de 
Uniunea Europeană. PSD se preocupă de problemele lui Dragnea, nu de problemele României sau ale românilor", a 
completat Iohannis. 
Premierul Viorica Dăncilă a trimis pe 17 aprilie preşedintelui României, Klaus Iohannis, propunerile de numire a 
noilor miniştri pentru portofoliile Ministerului Justiţiei, Ministerului Fondurilor Europene şi Ministerului pentru 
Românii de Pretutindeni. Pentru Ministerul Justiţiei a fost propus Eugen Nicolicea, membru al Camerei 
Deputaţilor, pentru Ministerul Fondurilor Europene a fost propusă Oana Florea, membru al Camerei Deputaţilor, 
iar pentru Ministerul pentru Românii de Pretutindeni a fost propus Tit Liviu Brăiloiu, membru al Senatului. 
Preşedintele Klaus Iohannis a anunţat, pe 23 aprilie, că îi respinge pe cei trei miniştri propuşi de PSD, deoarece, în 
opinia sa, remanierea guvernamentală propusă de PSD este “un fel de farsă”.  
Dăncilă: Am încercat să vorbesc cu domnul preşedinte despre miniştri, dar nu am reuşit 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat, miercuri, la Ploieşti, anterior declaraţiei preşedintelui, că a încercat să 
vorbească cu preşedintele Klaus Iohannis în legătură cu motivarea respingerii miniştrilor, însă nu a reuşit, pentru 
că şeful statului nu a fost disponibil. „A lansat cartea pe scările vopsite”, a spus primul ministru. 
Întrebată la Ploieşti dacă a reuşit să vorbească cu preşedintele despre motivarea respingerii miniştrilor, Viorica 
Dăncilă a spus că a încercat, dar nu a reuşit. 
„Am încercat o discuţie cu domnul Iohannis, sunt un om care se ţine de cuvânt. Am încercat luni, dar domnul 
preşedinte era la Bruxelles, am încercat ieri (marţi – n.r.) dar domnul preşedinte şi-a lansat cartea. Eu sper şi îi 
solicit domnului preşedinte să dea motivarea pentru că este sarcina dumnealui, este obligaţia dumnealui ca 
preşedinte al României. Eu cred că este un lucru bun că a lansat o carte, este foarte bine, dar eu cred că ceea ce 
ţine de această ţară, din punct de vedere instituţional, fie că vorbim de Preşedinţie, de Parlament sau de Guvern 
trebuie să fie o prioritate pentru noi şi faptul că încerci să blochezi Guvernul nu este un lucru care să aducă plus-
valoare”, a spus premierul. 
Întrebată dacă l-a sunat pe preşedinte şi nu i-a răspuns, premierul a precizat că a sunat la Administraţia 
Prezidenţială. 
„Am sunat la Administraţia Prezidenţială şi mi s-a spus că domnul preşedinte este la Bruxelles - luni şi domnul 
preşedinte îşi lansează cartea la Ploieşti, pe scările vopsite, marţi”, a spus Dăncilă. 
Treptele de marmură din faţa Casei de Cultură a Sindicatelor din Ploieşti, unde era aşteptat să-şi lanseze cartea 
preşedintele Klaus Iohannis, au fost vopsite, marţi. Utilizatorii Facebook au lăsat mai multe comentarii legate de 
folosirea vopselei pe marmură. 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat la sfârşitul lunii aprilie, înainte de campania electorală, că nu este de acord 
cu remanierea şi că i-a cerut premierului Viorica Dăncilă să vină cu alte propuneri sau cu miniştri interimar, 
propunerile actuale considerându-le nepotrivite. 
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Propunerile de remaniere au fost: Eugen Nicolicea în locul lui Tudorel Toader (ministerul Justiţiei), Oana Florea, 
ministru propus pentru Fonduri Europene în locul Rovanei Plumb şi pe Liviu Brăiloiu, la Ministerul pentru Românii 
de Pretutindeni, în locul Nataliei Intotero. 
Demisiile Nataliei Intotero şi a Rovanei Plumb vin ca urmare a candidaturii loc la alegerile europarlamentare, în 
timp ce în cazul lui Tudorel Toader PSD a decis retragerea sprijinului politic. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CSM caută un alt şef la Secţia de anchetă, după ce Gheorghe Stan a fost numit judecător la CCR 
CSM a aprobat, la plenul de miercuri, organizarea în perioada 15 mai - 18 iunie a concursului pentru numirea 
şefului Secţiei de anchetare a magistraţilor. Concursul este organizat după ce după ce actualul şef, Gheorghe Stan, 
a fost numit judecător la CCR. 
Potrivit anunţului Consiliului Superior al Magistraturii, la concurs se pot înscrie procurorii care îndeplinesc 
următoarele condiţii: 
- să nu fi fost sancţionaţi disciplinar în ultimii 3 ani 
- să aibă cel puţin gradul de parchet de pe lângă curte de apel 
- să aibă o vechime efectivă de cel puţin 18 ani în funcţia de procuror 
- să aibă o bună pregătire profesională 
- să aibă o conduită morală ireproşabilă. 
Înscrierea candidaţilor la concurs se face la CSM, până la data de 28 mai 2019, inclusiv, anunţă CSM. 
„Cererile de înscriere vor fi însoţite de un curriculum vitae, declaraţiile prevăzute la art.48 alin (11) din LEgea 
303/2004 privind statutul judecătorilor şi procurorilor, republicată, cu modificările şi completările ulterioare, o 
declaraţie pe propria răspundere, potrivit legii penale, din care să rezulte că nu sunt şi nu au fost lucrători 
operativi, inclusiv acoperiţi sau colaboratori ai serviciilor de informaţii, un proiect privind exercitarea atribuţiilor 
specifice funcţiei de conducere şi rice alte inscrisuri pe care candidatul le consideră relevante în susţinerea 
candidaturii sale”, se arată în anunţul CSM. 
Potrivit sursei citate, concursul se va derula după următorul calendar: 
- 15 mai 2019 - publicarea datei, locului şi a calendarului concursului 
- 28 mai 2019 - ultima zi de depunere a candidaturilor la CSM 
- 30 mai 2019 - afişarea listei candidaţilor care îndeplinesc condiţiile legale de participare la concurs 
- 31 mai 2019 - depunerea contestaţiilor de către candidaţii respinşi în urma verificării condiţiilor legale de 
participare 
- 3 iunie - 5 iunie 2019 - soluţionarea de către plenul CSM a contestaţiilor formulate de candidaţii respinşi în urma 
verificării şi comunicarea hotărârilor către contestatori 
- 5 iunie 2019 - afişarea listei finale a candidaţilor care îndeplinesc condiţiile de participare la concurs şi publicarea 
pe pagina de internet a CSM a documentelor depuse de candidaţi 
- 7 iunie 2019 - comunicarea către Inspecţia Judiciară a raportului referitor la verificarea aspectelor privind 
integritatea candidaţilor 
- 14-18 iunie 2018 - desfăşurarea probei constând în prezentarea proiectului referitor la exercitarea atribuţiilor 
specifice funcţiei de conducere şi publicarea tabelului de clasificare a candidaţilor. 
„La data stabilită pentru susţinerea concursului, candidaţii vor susţine oral, în faţa comisiei de concurs, proiectul 
referitor la exercitarea atribuţiilor specifice funcţiei de conducere, în cadrul unui interviu care va fi transmis în 
direct pe ppagina de internet a CSM”, se mai subliniază în sursa citată. 
Concursul este organizat după ce Camera Deputaţilor a votat, în urmă cu o săptămână, numirea lui Gheorghe 
Stan, şef al Secţiei de Investigaţie a Infracţiunilor din Justiţie (SIIJ), în funcţia de judecător al Curţii Constituţionale 
a României. 
Gheorghe Stan a fost ales cu 174 de voturi, detronându-i pe Ioan Cupşa, propus de PNL, care a obţinut 63 de 
voturi, şi pe Vlad Ştefan, propus de USR, care a obţinut doar 25 de voturi „pentru”. 
Înainte de a deţine şefia Secţiei de anchetare a magistraţilor, Gheorghe Stan a fost adjunctul lui Lucian Netejoru la 
conducerea Inspecţiei Judiciare. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Lucian Netejoru, un nou mandat la Inspecţia Judiciară/ Dialog cu orgolii în plenul CSM .Baltag: Un judecător 
nu e întrerupt de procuror. Ban: Suntem de categoria a doua 
Plenul CSM a validat, în urma dezbaterii din plenul de miercuri, rezultatul concursului pentru ocuparea funcţiei de 
şef al Inspecţiei Judiciare, Lucian Netejoru obţinând, astfel, un nou mandat la conducerea instituţiei, au precizat, 
pentru MEDIAFAX, surse din Consiliu. 
Surse din cadrul CSM au precizat, pentru MEDIAFAX, că a fost validat rezultatul concursului pentru ocuparea 
funcţiei de şef al Inspecţiei Judiciare, după dezbaterile din plenul de miercuri. În urma acestui vot, Lucian Netejoru 
obţine, astfel, un nou mandat. 
Judecătorul Lucian Netejoru a obţinut încă un mandat la şefia Inspecţiei Judiciare, în urma concursului organizat 
pe 28 martie de Consiliul Superior al Magistraturii, el fiind unicul concurent. În urma votului de miercuri, a fost 
validat acest concurs. 
Lucian Netejoru a obţinut postul de inspector-şef al Inspecţiei Judiciare cu punctajul maxim de 100 de puncte. 
Netejoru a obţinut, astfel, un mandat de încă trei ani la conducerea secţiei, după ce a susţinut interviul în faţa 
şefei CSM, Lia Savonea, care a condus comisia din care au mai făcut parte Evelina Oprina, Victor Alistar, Andreea 
Chiş şi Florin Deac. 
Mandatul lui Lucian Netejoru la Inspecţia Judiciară s-a încheiat pe 1 septembrie anul trecut, însă din acel moment, 
el a condus instituţia ca interimar. 
În cadrul plenului au existat mai multe discuţii contradictorii pe marginea concursului, unii dintre membri 
subliniind că procedura nu a fost organizată în cadrul regulamentului. 

 
TENSIUNI ÎN ŞEDINŢA CSM 

Discuţiile din plenul CSM au fost tensionate pe marginea validării rezultatelor concursului pentru ocuparea 
funcţiei de şef al IJ. Procurorul Cristian Ban a caracterizat concursul ca fiind un joc al copilăriei, în vreme ce 
judecătoarea Gabriela Baltag i-a menţionat că a fost depăşit acest moment.  
„Această procedură mă trimite cu gândul la un joc al copilăriei: Ala bala portocala. Aş mânca o portocală. De ce 
una şi nu şapte? De ce şapte şi nu 30? Cam aşa s-a întâmplat şi în această comisie. Au fost 3 membri ai Comisiei, 
care au stabilit un punctaj minim în afara legii, a regulamentului. (...) Acum vin şi eu să întreb: de ce 25 şi nu 10? 
De ce 10 şi nu 75? Răspunsul nu il găsim nici în lege, nici regulament. De aia eu zic că această ala bala portocala 
este neregulamtnerară din punctul meu de vedere. E destul grav că 3 membri, în baza acestor criterii stabilite în 
mod arbitrariu, a şi anulat fişele celoralţi”, a spus procurorul Cristian Ban, în plenul CSM. 
În replică, judecătorul Gabriela Baltag a ţinut să sublinieze că „acest plen a depăşit momentele din copilărie”. 
„Cristian Ban: Am reuşit să vă smulg un zâmbet. 
Gabriela Baltag: Chiar deloc. Nu am ce face, pentru că sunt faţă în faţă cu dumneavoastră. 
Cristian Ban: Dacă vreţi, mă intorc cu spatele. 
Gabriela Baltag: Vorbeaţi că nu avem temei legal. (Ban o întrerupe pe Baltag, n.r.) Domnule procuror, dacă-mi daţi 
voie. De regulă, un judecător nu e intrerupt de un procuror. 
Ban: Noi suntem de categoria a doua. (râde, n.r.) 
Baltag: Cu iertări pentru cei care nu fac acest lucru. (...) Aici fişa de notare cuprinde chiar la fnal menţiunea: dacă 
nu sunt puse cel puţin 1 sau 4 maxim, se anulează. Domnul procuror, lăsând la o parte starea dumneavostră de 
bine. Aşa imi pare, că sunteţi bine dispus”, a fost dialogul dintre cei doi, din plenul CSM. 
Discuţiile au avut loc pe marginea validării rezultatelor concursului pentru ocuparea funcţiei de şef al Inspecţiei 
Judiciare, Bogdan Mateescu anunţând deja că va vota pentru „invalidare”. Potrivit acestuia, (părere împărtăşită şi 
de Ban) concursul ar fi fost derulat în afara regulamentului. 
Judecătorul Lucian Netejoru a obţinut încă un mandat la şefia Inspecţiei Judiciare, în urma concursului organizat 
pe 28 martie de Consiliul Superior al Magistraturii, el fiind unicul concurent. 
Lucian Netejoru a obţinut postul de inspector-şef al Inspecţiei Judiciare cu punctajul maxim de 100 de puncte. 
Netejoru a obţinut, astfel, un mandat de încă trei ani la conducerea secţiei, după ce a susţinut interviul în faţa 
şefei CSM, Lia Savonea, care a condus comisia din care au mai făcut parte Evelina Oprina, Victor Alistar, Andreea 
Chiş şi Florin Deac. 
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Mandatul lui Lucian Netejoru la Inspecţia Judiciară s-a încheiat pe 1 septembrie anul trecut, însă din acel moment, 
el a condus instituţia ca interimar. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CSM a decis mentinerea delegarii lui Calin Nistor in functia de procuror sef interimar al DNA 
Sectia pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii a decis, miercuri, mentinerea delegarii lui Calin 
Nistor in functia de procuror sef interimar al Directiei Nationale Anticoruptie dupa data de 25 mai, cand ii expira 
mandatul de procuror sef adjunct al DNA. 
"Sectia pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii a hotarat continuarea activitatii la Directia 
Nationala Anticoruptie a domnului procuror Nistor Calin, dupa incetarea mandatului in functia de procuror sef 
adjunct la Directia Nationala Anticoruptie, incepand cu data de 25.05.2019. 
De asemenea, Sectia pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii a hotarat mentinerea delegarii in 
functia de procuror sef al Directiei Nationale Anticoruptie a domnului procuror Nistor Calin, dupa data de 
25.05.2019, data incetarii mandatului in functia de procuror sef adjunct la Directia Nationala Anticoruptie, 
incepand cu data de 25.05.2019", anunta CSM. 
Functia de procuror-sef al DNA a devenit vacanta dupa ce Laura Codruta Kovesi a fost revocata printr-un decret 
emis pe 9 iulie 2018 de presedintele Klaus Iohannis, care a pus in aplicare o decizie a Curtii Constitutionale. 
Ulterior, Tudorel Toader, ministrul Justitiei de la acea vreme, a propus numirea Adinei Florea ca procuror-sef al 
DNA. Presedintele Klaus Iohannis a respins insa aceasta propunere. 
Conducerea interimara a DNA a fost asigurata de Anca Jurma, iar din februarie 2019 de Calin Nistor. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Timp record pentru extrădare: Radu Mazăre va fi adus, luni, în România 
Poliţia Română a demarat formalităţile necesare aducerii în ţară a lui Radu Mazăre, subliniind că a fost constituită 
o escortă care se va deplasa în Madagascar, fostul primar al Constanţei urmând a fi adus în ţară luni, 20 mai, 
informează IGPR. 
„În urma informării transmise de autorităţile din Republica Madagascar, la data de 14 mai a.c., cu privire la 
admiterea extrădării persoanei urmărite internaţional, Radu Ştefan Mazăre, Poliţia Română a demarat, de îndată, 
formalităţile necesare aducerii în ţară a acesteia. Astfel, s-a constituit o escortă, formată din poliţişti români, care 
se va deplasa în Republica Madagascar, pentru preluarea persoanei urmărite internaţional, întoarcerea pe 
teritoriul României urmând a avea loc la data de 20 mai 2019”, informează Centrul de Informare şi Relaţii Publice 
al Inspectoratului General al Poliţiei Române. 
Potrivit unor surse, fostul primar al Constanţei va sosi pe Aeroportul Otopeni. 
Autorităţile din Madagascar au admis cererea de extrădare a lui Radu Mazăre, a anunţat, marţi, ministrul 
interimar al Justiţiei, Ana Birchall. 
Mazăre are de executat o pedeapsă definitivă: judecătorii instanţei supreme l-au condamnat, în 8 februarie, la 9 
ani de închisoare cu executare pe fostul primar al Constanţei. Radu Mazăre a fost acuzat, alături de alţi 
funcţionari, de atribuirea nelegală a unor terenuri (plaje şi faleze din Constanţa), prejudiciul estimat de DNA 
ridicându-se la 114 milioane de euro. Decizia instanţei a venit după nouă ani de procese şi alte opt amânări 
consecutive de pronunţare a unei sentinţe. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Birchall prelungeste procedura pentru desemnarea procurorului european. Guvernul trebuia sa faca 
propunerile pana pe 31 martie 
Ministrul Justitiei, Ana Birchal, a prelungit pana la data de 31 mai 2019, ora 14:30, termenul de depunere a 
candidaturilor pentru procedura de selectie a candidatilor desemnati in numele Romaniei pentru functia de 
procuror european. 
Anuntul a fost publicat ieri pe site-ului Ministerelui Justitiei. 
"Modalitatile de depunere a dosarului de candidatura raman cele precizate in anuntul Ministerului Justitiei din 
data de 23 martie 2019, data la care a fost reluata procedura de selectie. 
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Programarea candidatilor ale caror dosare vor fi selectate in vederea sustinerii interviului in fata comisiei de 
selectie va fi publicata de catre Ministerul Justitiei, ulterior", se arata in anuntul MJ, postat pe site-ul institutiei. 
Anuntul de prelungire a fost facut in contextul in care astazi era ultima zi de depunere a candidaturilor. Motivul 
pentru care a fost prelungita aceasta procedura nu a fost prezentat de Ministerul Justitiei. 
Romania a depasit termenul 
Guvernul Romaniei trebuia sa prezinte, pana pe 31 martie 2019, trei candidati pentru postul de procuror 
european, astfel incat sa poata fi efectuata in a doua jumatate a anului 2019 numirea efectiva a procurorilor 
europeni in cadrul EPPO. 
Acest lucru a fost solicitat printr-o scrisoare adresata autoritatilor romane de catre Vera Jurova, comisar european 
pentru justitie, si Gunter H. Oettinger, comisar pentru buget si resurse umane. 
Solicitarea apare in OUG 8/2019 - unele masuri pentru aplicarea Regulamentului (UE) 2017/1.939 al Consiliului din 
12.10.2017 de punere in aplicare a unei forme de cooperare consolidata in ceea ce priveste instituirea Parchetului 
European (EPPO). 
"Potrivit procedurii, termenul pana la care fiecare stat trebuie sa isi desemneze propriul procuror este 31 martie 
2019. Prin actul pe care il discutam astazi cream baza juridica legala pentru a selecta in prima etapa trei candidati 
pentru aceasta functie, propuneri pe care sa le transmitem la Bruxelles, unde va fi desemnat un procuror din 
partea Romaniei", declara Viorica Dancila, pe 22 februarie. 
Toader nu s-a tinut de cuvant 
Fostul ministru al Justitiei, Tudorel Toader, chiar a confirmat acest termen, intr-o conferinta de presa, din 8 
martie, facuta impreuna cu Vera Jourova, comisarul european pentru Justitie. 
"Pana pe data de 31 martie, fiecare tara sa-si trimita cei trei candidati pentru desemnarea procurorilor europeni, 
dupa care sa ajungem la operationalizarea, functionarea efectiva a Parchetului European, potrivit regulamentului, 
in 2020", a declarat Toader. 
(Sursa: Ziare.com) 
 

 Timmermans face un nou apel la autoritatile romane: Nu adoptati acea legislatie, nu reduceti lupta impotriva 
coruptiei (Audio) 
Frans Timmermans, prim-vicepresedintele Comisiei Europene, a facut, miercuri, un nou apel la autoritatile 
romane sa renunte la modificarile legislative care pun in pericol democratia din tara noastra si relatia acesteia cu 
Uniunea Europeana. 
Intrebat de Ziare.com, la Bruxelles, daca a primit vreun raspuns din Romania la scrisoarea sa, Frans Timmermans 
a facut din nou apel la autoritatile romane sa renunte la modificarile legislative care pericliteaza democratia din 
Romania si relatia acesteia cu Uniunea Europeana. 
Prim-vicepresedintele CE a mentionat ca nu a primit vreun raspuns la scrisoare, ci stie doar ce a citit in presa. 
"Am scris o scrisoare pe care am adresat-o presedintelui, celor doi presedinti ai Camerelor, precum si prim-
ministrului, ca un pas preventiv pentru a avertiza ca inca nu este prea tarziu, inca puteti corecta aceste lucruri. Nu 
adoptati acea legislatie, nu reduceti lupta impotriva coruptiei, nu continuati sa mergeti pe aceasta cale, 
implementati recomandarile pe care vi le-a trimis Comisia. 
Aceasta este propunerea Comisiei. Ce e nou este dorinta de a avertiza si ceea ce sper ca vom face in urmatoarea 
Comisie va fi o munca mai asidua de prevenire, deoarece asta este intotdeauna mai bine decat sa trebuiasca apoi 
sa corectam", a declarat Timmermans pentru Ziare.com. 
Este insa Articolul 7 suficient sau si-a atins limitele? 
"Eu cred ca Articolul 7 este un instrument foarte important, iar procesul este inca in desfasurare in cadrul 
Consiliului, in cazul votului impotriva Ungariei si Poloniei. In cazul Romaniei, cred ca mai avem o sansa sa 
prevenim sa se intample aceste lucruri. 
Parlamentul a adoptat legislatia in discutie, dar aceasta inca nu a fost pusa in aplicare, iar eu incerc sa conving 
institutiile din Romania sa nu faca pasi in aceasta directie", a declarat Timmermans. 
Ati primit vreun raspuns la scrisoarea dumneavoastra? 
"Tot ce am vazut pana acum a fost ce a aparut in mass-media si pana acum nu e prea incurajator. Eu insa voi 
continua sa incerc. Nu am precizat niciun termen, insa vom vedea daca legislatia respectiva va fi adoptata sau nu", 
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a mai spus Frans Timmermans. 
Timmermans a transmis zilele trecute o scrisoare in care avertizeaza ca Articolul 7 din Tratatul UE va fi declansat 
in cazul Romaniei daca modificarile aduse Codurilor Penale vor intra in vigoare. 
Scrisoarea este datata 10 mai, fiind adresata presedintelui Klaus Iohannis, premierului Viorica Dancila, 
presedintelui Senatului, Calin Popescu Tariceanu, dar si presedintelui Camerei Deputatilor, Liviu Dragnea. 
"In ultimele luni, Comisia Europeana a fost nevoita sa tot revina asupra evolutiei statului de drept in Romania. 
Comisia a subliniat de fiecare data ca se fac pasi inapoi in progresele inregistrate in ultimii ani. Problemele pe care 
le-am identificat, dar si recomandarile date pentru a le rezolva nu au fost luate in considerare. 
De asemenea, nici recomandarile facute de Comisia de la Venetia sau GRECO nu au fost abordate. Din pacate, 
ultimele evolutii din Romania depasesc problemele existente privind statul de drept. In raportul MCV din 
noiembrie 2018, Comisia a stabilit o cale clara de urmat - oprirea acestui trend si revenirea Romaniei pe calea cea 
buna (...) insa aceasta a fost ignorata", se arata in scrisoarea semnata de Timmermans. 
Cum au raspuns Dancila si Dragnea 
"Nu am raspuns inca. Pentru mine exista o dezamagire. E prima data... si in noua ani cat am stat la Bruxelles in 
calitate de europarlamentar am vazut multe comisii europene, dar mie mi se pare ca acum se actioneaza politic. Si 
in momentul in care mai sunt doua saptamani pana la alegeri sa trimiti o astfel de scrisoare Guvernului Romaniei 
mi se pare nepotrivit", a declarat Viorica Dancila. 
Cum raspunde Dancila scrisorii lui Frans Timmermans prin care ameninta Romania cu Articolul 7 
"A ajuns la Camera Deputatilor astazi, am rugat pe colegii mei sa se uite, pe domnul Iordache si pe ceilalti colegi 
din Comisia Juridica. Am avut gura aurita, eu am spus zilele trecute ca am auzit ca principalul subiect discutat de 
Iohannis cu stapanii lui a fost sa scoata repede ceva iar impotriva Romaniei, ca asa il ajuta pe el in campania 
electorala", a spus sapatamana aceasta si Liviu Dragnea. 
Ce spune Dragnea despre scrisoarea lui Timmermans 
Purtatorul de cuvant al Comisiei Europene, Margaritis Schinas, a demontat afirmatiile social-democratilor facute 
ca urmare a scrisorii lui Frans Timmermans pe tema statului de drept din tara noastra. 
Intrebat marti daca presedintele Comsiei Europene, Jean Claude Juncker, a discutat despre scrisoare cu Klaus 
Iohannis, cand cei doi s-au vazut, pe 9 mai, la Sibiu, purtatorul de cuvant al CE a raspuns negativ. 
"Bineinteles ca nu. S-a decis inainte ca presedintele (Comisiei Europene - n.red.) sa mearga la Sibiu. Scrisoarea a 
fost discutata in cadrul unei intalniri a Colegiului (Colegiul comisarilor - n.red.) din 30 aprilie, unde a primit intreg 
sprijinul din partea Colegiului", a declarat Margaritis Schinas. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 PSD a anulat cel mai mare miting de campanie. Codrin Ştefănescu explică motivele pentru care partidul lui 
Dragnea ocoleşte Capitala 
Secretarul general al PSD, Codrin Ştefănescu, a declarat, pentru MEDIAFAX, că partidul nu va organiza un miting 
pe 22 mai, la Romexpo, în Capitală. Acesta a spus că social-democraţii nu au dorit blocarea traficului din Bucureşti 
şi că fiecare judeţ urmează să aibă câte două mari întâlniri pe zone. 
"Am hotărât de comun acord cu colegii din conducerea PSD să anulăm mitingul de pe 22 mai de la Bucureşti de la 
Romexpo din următoarele motive: am hotărât ca saptămâna viitoare toţi să se ocupe doar de activităţile de 
campanie din teritoriu; săptămâna viitoare vor avea loc la nivelul fiecărui judeţ în medie cam două întâlniri mari 
pe zone, care, în cazul organizării acestui miting, urmau să fie anulate; toată lumea şi-ar fi dorit un miting cu mai 
mult de 150 de mii de participanţi în Piaţa Victoriei, dar în cursul săptămânii asta înseamnă că urma să blocăm 
pentru foarte multe ore, nu numai centrul Bucureştiulu, circulaţia pe foarte multe artere şi nu dorim să creăm un 
discomfort celor din Bucureşti, mai ales în cursul săptămânii", a declarat, pentru MEDIAFAX, Codrin Ştefănescu. 
Acesta a mai spus că se va ţine mitingul din Târgovişte, de duminică, iar săptămâna viitoare vor avea loc ultimele 
pregătiri cu activiştii de partid înaintea alegerilor europarlamentare. 
"Toată lumea rămâne în dispozitiv în teritoriu pentru că săptămâna viitoare vor avea loc şi ultimele pregătiri cu 
toţi activiştii de partid si cu toţi responsabilii de zonă. Analizând toate aceste aspecte, am hotărât să anulăm 
mitingul de la Bucureşti, nu pe cel de la Dâmboviţa, din Târgovişte, de pe 19, care rămâne conform programului în 
vigoare. Vom participa cu toţii acolo", a mai spus secretarul general PSD. 
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PSD a avut mitinguri, săptămâna trecută, la Iaşi şi Galaţi. Manifestaţia de la Iaşi de joia trecută a avut loc cu ocazia 
Zilei Europei şi în aceeaşi zi cu Summitul liderilor UE de la Sibiu. La mitingul PSD de, sâmbătă, la Galaţi, a participat 
şi premierul Viorica Dăncilă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Preşedintele Asociaţiei Române a Băncilor: IRCC este „un fel de marmeladă dintr-un amestec necunoscut de 
fructe” 
IRCC este „un fel de marmeladă dintr-un amestec necunoscut de fructe”, un indice care nu are nicio legătură cu 
piaţa, a declarat, miercuri, Florin Dănescu, preşedintele executiv al Asociaţiei Române a Băncilor (ABR), în cadrul 
Forumului Pieţei Financiare. 
„Este foarte greu de explicat despre ROBOR şi IRCC. IRCC este o medie a mai multor ROBOR-uri, o medie a mai 
multor cotaţii interbancare la mai multe termene. Să mă iertaţi că folosesc o metaforă, ROBOR era ceva corelat cu 
creditarea pe termen mediu de 11 ani, dacă faci o medie la toată creditarea românească, pe nişte termene cât de 
cât mai lungi. Astăzi avem un indice calculat pe baza unor tranzacţii peste noapte, care este cumva trimis cu şase 
luni în urmă faţă de termenul când este aplicat; un fel de marmeladă, nu ştim din ce fructe, vedem doar un 
rezultat final, care nu are vreo legătură cu piaţa”, a afirmat Dănescu. 
Prin intermediul promisiunilor realizate de către autorităţi în privinţa reducerilor la nivelul dobânzilor bancare şi 
implicit a ratelor, românilor cu credite li s-au creat numeroase aşteptări „care pot fi mai mult sau mai puţin 
îndeplinite”, a mai precizat preşedintele ABR. „Până la urmă, promisiunea a fost făcută, fiind o surpriză şi pentru 
noi, apropo de dialog, că dobânzile vor scădea. A fost o promisiune că vor scădea cheltuielile, în privinţa 
dobânzilor. Ba chiar au fost afirmaţii că se vor reduce la jumătate. Şi noi am aflat, la fel ca orice cetăţean, din 
presă lucrul acesta. S-au creat aşteptări, s-a pus o presiune, s-a recunoscut că nu s-a dialogat cum ar fi trebuit, dar 
aşteptările au rămas în picioare”, a adăugat acesta. 
Abordând problematica creditelor de tipul Prima Casă şi aplicabilitatea IRCC asupra acestora, Dănescu a 
menţionat că interpretările juriştilor din bănci susţin neaplicarea noului indice în cazul acestui program, „nu se 
aplică la Prima Casă, aceasta este interpretarea juridică, făcută cu specialişti”, deoarece în legea care prevede 
creditul Prima Casă este vorba despre indicele ROBOR. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Proiecte: ANAF modifică declaraţia unică şi procedura de acordare a bonificaţiilor 
ANAF a publicat şi pus în dezbatere publică proiectele de ordin ale preşedintelui instituţiei privind procedura de 
acordare a bonificaţiei la depunerea declaraţiei unice, precum şi noul model al acesteia, după modificarile din 
ultima perioadă a Codului Fiscal. 
Codul fiscal a fost modificat prin introducerea unei noi categorii de persoane care poate opta pentru plata 
contribuţiei de asigurări sociale de sănătate, respectiv persoanele fizice care realizează venituri pentru care nu se 
datorează contribuţia de asigurări sociale de sănătate. Acestea pot opta, totuşi, pentru plata contribuţiei, aşa că 
formularul, precum şi instrucţiunile de completare au trebuit modificate. 
Al doilea proiect de ordin priveşte procedura de acordare a bonificaţiei pentru depunerea prin mijloace 
electronice de transmitere la distanţă în anul 2018 a declaraţiei unice privind impozitul pe venit şi contribuţiile 
sociale datorate de persoanele fizice, precum şi pentru plata cu anticipaţie a obligaţiilor fiscale declarate în anul 
2018 prin declaraţia unică, procedură care are în vedere descrierea operaţiunilor efectuate de organele fiscale 
centrale în evidenţa persoanelor fizice pentru acordarea bonificaţiilor, precum şi modalitatea de transfer de la 
bugetul de stat a valorii bonificaţiilor acordate la plata contribuţiei de asigurări sociale. Pentru acordarea 
bonificaţiilor, a fost stabilit şi un model al deciziei de constatare a acordării bonificaţiei. 
Obligaţiile fiscale pentru care se acordă bonificaţii sunt cele declarate prin declaraţia unică, pentru veniturile 
estimate în anul 2018, respectiv impozitul pe venitul anual estimat, contribuţia de asigurări sociale şi contribuţia 
de asigurări sociale de sănătate estimate, precum şi cele declarate pentru veniturile realizate în anul 2018, 
respectiv impozitul pe venit/câştig net anual şi/sau impozitul pe venitul anual realizat şi/sau contribuţia de 
asigurări sociale şi contribuţia de asigurări sociale de sănătate datorate pentru anul 2018. 
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Valoarea bonificaţiilor reprezintă: a) sumele rezultate din aplicarea unui procent de 5% asupra obligaţiilor fiscale 
declarate prin declaraţia unică privind impozitul pe venit şi contribuţiile sociale datorate de persoanele fizice, 
aferente veniturilor estimate în anul 2018; b) sumele rezultate din aplicarea unui procent de 5% asupra 
obligaţiilor fiscale declarate prin declaraţia unică privind impozitul pe venit şi contribuţiile sociale datorate de 
persoanele fizice, aferente veniturilor realizate în anul 2018. 
Valoarea bonificaţiilor diminuează obligaţiile fiscale de plată, declarate prin declaraţia unică. 
Bonificaţiile se acordă cu respectarea următoarelor condiţii: bonificaţia prevăzută la lit. a) se acordă în situaţia în 
care, până la 15 decembrie 2018 inclusiv, a fost achitat un procent de cel puţin 95 % din obligaţia fiscală declarată, 
aferentă veniturilor estimate în anul 2018; bonificaţia prevăzută la lit. b) se acordă, dacă sunt îndeplinite 
cumulativ următoarele condiţii: 1. declaraţia unică a fost depusă până la 31 iulie 2018 inclusiv, prin mijloace 
electronice de transmitere la distanţă; 2. a fost achitată, până la 31 iulie 2019 inclusiv, diferenţa dintre obligaţia 
fiscală declarată aferentă veniturilor realizate în anul 2018 şi valoarea bonificaţiei prevăzută la lit. a). 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Guvernatorul BNR: Măsurile fiscale, taxa pe activele bancare şi indicele privind creditarea, menţin 
incertitudinile legate de inflaţie/ IRCC nu trebuie privit ca un miracol care face dreptate tuturor 
Incertitudinile şi riscurile asociate perspectivei inflaţiei continuă să fie legate de impactul măsurilor fiscale şi 
bugetare implementate în acest an, inclusiv cel al taxei pe activele bancare şi al indicelui IRCC asupra creditării, a 
anunţat miercuri Mugur Isărescu. 
Incertitudini şi riscuri semnificative sunt legate de conduita politicii fiscale şi a celei de venituri şi de condiţiile de 
pe piaţa muncii. Rămâne, de asemenea, preocupantă evoluţia deficitului de cont curent. Importante sunt şi 
incertitudinile legate de ritmul creşterii economiei zonei euro şi a celei globale, de evoluţia preţului petrolului pe 
pieţele internaţionale, de conduita politicilor monetare ale BCE şi Fed, precum şi ale băncilor centrale din regiune, 
a adăugat guvernatorul, după şedinţa Consiliului de Administraţie al instituţiei pe probleme de politică monetară. 
În şedinţa de miercuri, pe baza evaluărilor şi a datelor disponibile în acest moment, Consiliul de Administraţie al 
BNR a hotărât menţinerea ratei dobânzii de politică monetară la nivelul de 2,50 la sută pe an, concomitent cu 
întărirea controlului asupra lichidităţii de pe piaţa monetară; totodată, a decis menţinerea la 1,50 la sută pe an a 
ratei dobânzii pentru facilitatea de depozit şi la 3,50 la sută pe an a ratei dobânzii aferente facilităţii de creditare 
(Lombard). 
De asemenea, Consiliul de administraţie al BNR a decis păstrarea nivelurilor actuale ale ratelor rezervelor minime 
obligatorii pentru pasivele în lei şi în valută ale instituţiilor de credit. 
Consiliul de administraţie al BNR a analizat şi aprobat Raportul asupra inflaţiei, ediţia mai 2019, document ce 
încorporează cele mai recente date şi informaţii disponibile. 
Noul scenariu al prognozei evidenţiază perspectiva menţinerii ratei anuale a inflaţiei pe parcursul următoarelor 
trei trimestre deasupra intervalului-ţintei, urmată de revenirea şi menţinerea acesteia în jumătatea superioară a 
intervalului, până la finele orizontului prognozei, în condiţiile revizuirii în sens ascendent a traiectoriei ei 
prognozate, mai cu seamă pe orizontul scurt de timp. 
Isărescu: IRCC nu trebuie privit ca un miracol care face dreptate pentru toată lumea 
Noul indice de stabilire a dobânzilor la credite IRCC, introdus la începutul lunii mai, nu trebuie privit ca un miracol 
care va face dreptate pentru toată lumea, pentru că pe piaţă există competiţie, iar băncile au libertatea de a-şi 
stabili marjele, a declarat guvernatorul BNR Mugur Isăresescu. 
„Ultimele cifre arată că peste 50% dintre credite sunt acum cu dobândă fixă, aşa că s-ar putea ca peste un an să 
constatăm că facem referire la ceva shakesperian - „mult zgomot pentru nimic” – intrarea creditului în România 
spre dobândă fixă, mişcare care ar putea trece în plan secund toată dezbaterea în ceea ce priveşte ROBOR şi IRCC. 
Este posibil să avem o prezenţă dominantă a creditelor cu rată fixă”, a spus Isărescu, după şedinţa Consiliului de 
Administraţie a instituţiei de miercuri. 
Guvernatorul a explicat că dacă inflaţia va urca, ROBOR la 3 luni va fi mai mare ca IRCC, „nu cu mult”, dar dacă 
inflaţia va scădea, ROBOR la 3 luni ar putea trece, „foarte probabil”, sub IRCC. Evoluţiile vor fi destul de strânse, a 
precizat Isărescu. 
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Guvernatorul spune că prognozele nu pot fi foarte exacte, în condiţiile în care mulţi factori acţionează asupra 
indicatorilor, inclusiv controlul lichidităţilor. 
„BNR a validat această opţiune, trecerea spre un indice bazat pe tranzacţii, mai ales pentru că ROBOR, în rolul lui 
de indicator pentru credit, a fost demonizat, pur şi simplu. Orice indicator are valoare câtă vreme este credibil, 
dacă îl calci în picioare şi îl ţii numai în pumni, îşi pierde din credibilitate”, a spus Isărescu. 
IRCC a înlocuit ROBOR de la începutul lunii mai în stabilirea ratelor la creditele pentru populaţie acordate la bănci. 
La momentul introducerii, IRCC a fost cu circa 1% mai mic decât ROBOR. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Eurostat: România a avut o doua creştere economică din UE în primul trimestru 
România a avut o doua creştere economică din UE în primul trimestru, conform datelor prezentate miercuri de 
Eurostat, într-o statistică din care lipsesc informaţiile pentru un număr de ţări, printre care Irlanda, Grecia, 
Slovenia sau Luxemburg. 
Cea mai mare creştere a PIB în primul trimestru al anului, comparat cu T1 2018, a avut-o Ungaria, cu 5,2%, urmată 
de România cu 5,1% şi Polonia cu 4,6%. 
Alte creşteri de remarcat sunt cele din Slovacia, de 3,8%, Cipru cu 3,5% şi Bulgaria, cu 3,4%. 
Creşterea zonei euro a fost de 1,2%, iar cea a UE 28 de 1,5%. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministerul Agriculturii anunţă controale la legumele şi fructele din producţia internă sau din import 
Autoritatea Naţională Fitosanitară (ANF) a efectuat, în perioada martie-mai, un număr de 2.743 controale la 167 
de depozite de produse de protecţie a plantelor, 988 fitofarmacii, 317 utilizatori, 319 prestatori de servicii cu 
produse de protecţie a plantelor şi 952 de producători agricoli. 
Ministerul Agriculturii şi Dezvoltării Rurale precizează, într-un comunicat, că au fost controlaţi producătorii de 
tomate, prelevându-se 39 probe la nivel naţional la care nu s-au constatat depăşiri ale limitelor maxime admise de 
reziduuri de produse de protecţie a plantelor. 
În această perioadă sunt intensificate controalele pentru verificarea acestor conformităţii şi în localităţile din 
judeţele Ilfov, Galaţi, Olt şi Dolj, atât în fitofarmacii cât şi la producătorii de tomate, arată ministerul. 
Principalele obiective urmărite permanent în cadrul acestor acţiuni de monitorizare şi inspecţie sunt: asigurarea 
unui spaţiu distinct şi semnalizat vizibil de minim 40% din numărul total de tarabe din piaţă pentru producătorii 
agricoli autohtoni, persoane fizice, în special, sau producători agricoli organizaţi conform Ordonanţei de urgenţă a 
Guvernului nr. 44/2008; depistarea şi sancţionarea fenomenului de substituire a legumelor şi fructelor autohtone 
cu cele provenite din import sau comerţ intracomunitar; etichetarea corectă a produselor, legume şi fructe, 
expuse la comercializare prin indicarea locului de producţie, a denumirii cultivatorului, a datei recoltării şi a 
preţului, pentru a se distinge producţia autohtonă de cea provenită din import sau spaţiul intracomunitar; 
trasabilitatea loturilor de legume şi fructe provenite din import sau comerţ intracomunitar prin indicarea corectă 
pe documentele însoţitoare ( facturi fiscale) a ţării de origine, documente ce sunt emise de depozitari către 
comercianţii de legume şi fructe cu amănuntul; prelevarea de probe de către reprezentanţii Autorităţii Naţionale 
Fitosanitare în vederea efectuării de analize privind nivelul reziduurilor de pesticide din majoritatea speciilor 
expuse în această perioadă la comercializare. 
Până la data de 15 mai 2019, în Municipiul Bucureşti şi toate judeţele din ţară, verificările MADR şi ale Direcţiilor 
Agricole Judeţene s-au concretizat în 320 de pieţe agroalimentare verificate, 122 de depozite en-gros de legume şi 
fructe şi 58 de probe prelevate în echipe mixte cu reprezentanţii ANF din următoarele specii: mere, cartofi, ardei, 
castraveţi, roşii, pătrunjel, dovlecei, salată verde, ridichi, căpşuni, ciuperci, ceapă verde, usturoi verde, cartofi noi, 
etc. 
În ceea ce priveşte loturile de legume şi fructe provenite din import sau comerţ intracomunitar, Autoritatea 
Naţională Sanitară Veterinară şi pentru Siguranţa Alimentelor şi Agenţia Naţională de Administrare Fiscală – ANAF 
desfăşoară acţiuni mixte de control la toate punctele de trecere a frontierei şi prelevează prin sondaj probe în 
vederea efectuării analizelor de laborator. Astfel, până la 15 mai 2019, controalele s-au concretizat după cum 
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urmează: 5118 transporturi de legume/fructe verificate; 48.996 to cantitate totală; 171 probe prelevate; 88.700 
lei sancţiuni contravenţionale; 38 tone de legume şi fructe reţinute de la comercializare. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Angajaţii CFR vor ieşi la pensie mai devreme. Lider al Convenţiei Transportatorilor: "Nu pot rezista până la 
vârsta standard" 
După şase ani de discuţii şi amânări în Parlament, statutul personalului feroviar a fost adoptat. Una dintre cele 
mai importante prevederi este reducerea vârstei de pensionare pentru angajaţii CFR. Reprezentanţii sindicatelor 
din acest sector au fost astăzi în Camera Deputaţilor, unde au prezentat conducerii planurile lor pentru 
modernizarea sistemului feroviar. 
Ion Rădoi, preşedinte Convenţia Naţională a Transportatorilor din România: „După şase ani iată că putem să ne 
bucurăm de acest statut al personalului feroviar. Sunt nişte elemente care în conformitate cu contractele 
colective de muncă pe care noi le-am negociat de-a lungul timpului se bat în cuie prin lege”. 
Una dintre cele mai importante prevederi ale noii legi este reducerea stagiului obligatoriu de cotizare de la 35 la 
30 de ani, fără ca angajaţii să fie penalizaţi la pensie. 
Florin Dobrescu, preşedinte executiv al Convenţiei Naţionale a Transportatorilor din România: „Reuşim să 
introducem coeficienţii de ierarhizare în contractele colective, facem o departajare a personalului prin pregătirea 
de muncă pe care o are fiecare, reducem vârsta de pensionare cu 5 ani, ceea ce înseamnă foarte mult pentru că 
personalul de la calea ferată e un personal epuizat, obosit şi nu poate să reziste până la vârsta standard de 65 de 
ani”. 
Măsura ar urma să se aplice din 2021. Până atunci însă, sindicatele cer şi alte măsuri care să ducă la eficientizarea 
acestui sector. 
Iulica Mantescu, membru al Convenţiei Naţionale a Transportatorilor din România: „Am mai convenit cu Iordache 
ca în perioada imediat următoare să ne reunim, să continuăm, e o primă rezolvare pentru sistemul feroviar, 
trebuie să declanţăm procedura de reorganizare timp holding a căii ferate dacă vrem să avem un viitor”. 
Companiile feroviare sunt aproape de colaps în acest moment. Cea mai grea situaţie este la CFR Marfă, companie 
cu aproximativ 6.000 de salariaţi, care a înregistrat pierderi de 157 de milioane de lei în 2017, ultimul an pentru 
care există date la Ministerul Finanţelor. 
La acestea se adaugă datorii de peste un miliard de lei, cea mai mare parte a acestora către administratorul 
infrastructurii. Cu toate acestea, CFR SA a încheiat anul 2017 cu un profit de 154 de milioane de lei. Este singura 
companie feroviară pe plus, având în vedere că CFR Călători a înregistrat în acelaşi an pierderi de 20 de milioane 
de lei. În aceste condiţii nici nu se pune problema de achiziţii de material rulant sau modernizări. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Primăria Capitalei nu renunţă la companiile municipale. Procedura prin care vor intra în legalitate 
Primăria Capitalei nu renunţă la companiile muncipale. Gabriela Firea vrea să înlocuiască cele 20 de companii 
municipale declarate ilegale cu alte 11 care ar urma să le absoarbă prin fuziune pe cele vechi, înfiinţate în 
perioada 2017-2018, potrivit unui document obţinut de HotNews. 
Propunerea vine după ce Curtea de Apel Bucureşti a anulat hotărârile de înfiinţare pentru 20 din cele 22 de 
companii, pe motiv că au fost adoptate cu votul a jumătate plus unu dintre consilieri, faţă de două treimi cât 
prevede legea. Companiile ar urma să facă acelaşi lucru ca şi până acum, doar câteva dintre ele vor fi comasate. 
Potrivit documentului, propunerile au fost făcute după discuții cu consilierii generali. Rămâne însă de văzut dacă 
primarul general al Capitalei va reuşi de data această să obţină sprijinul necesar pentru noile propuneri. 
Înfiinţarea celor 22 de companii municipale a fost una dintre cele mai contestate decizii din mandatul de aproape 
trei ani al primarului general Gabriela Firea. Acum, edilul Capitalei încearcă să obţintă un nou vot pentru 
companii, cu sprijinul consilierilor PNL. 
(Sursa: Digi 24) 
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 Premierul Dăncilă l-a primit, la Palatul Victoria, pe preşedintele Consiliului de Miniştri din Bosnia şi 
Herţegovina 
Premierul Viorica Dăncilă l-a primit, joi, la Palatul Victoria, pe preşedintele Consiliului de Miniştri din Bosnia şi 
Herţegovina, Denis Zvizdic, în cadrul unei ceremonii oficiale cu onoruri militare. 
Potrivit programului anunţat de Guvern, urmează o întrevedere în plen a celor două delegaţii oficiale. 
Ulterior, prim-ministrul român şi preşedintele Consiliului de Miniştri din Bosnia şi Herţegovina vor susţine 
declaraţii comune.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Dezbatere Smart City 2017 - 2020, organizată joi la Bucureşti 
Peste 120 de reprezentanţi ai administraţiilor locale şi experţi ai companiilor de tehnologie vor fi prezenţi, joi, la 
Dezbaterea Smart City 2017- 2020, eveniment aflat la cea de-a VIII-a ediţie. 
Potrivit organizatorilor, printre care se află şi Fundaţia Naţională a Tinerilor Manageri, la conferinţă şi-au anunţat 
prezenţa oficiali ai oraşelor Iaşi, Alba Iulia, Oradea, Timişoara, Reşiţa, Slobozia, Piteşti, Ploieşti, Râmnicu Vâlcea, 
Măgurele, precum şi Consiliile Judeţene din Ilfov, Alba şi Călăraşi. 
De asemenea, pe lista participanţilor se află Marius Bostan - iniţiator al Dezbaterii Naţionale Smart City 2017-2020 
şi Alba Iulia Smart City, Alexandru Petrescu - ministrul Comunicaţiilor şi Societăţii Informaţionale, Pavel Popescu - 
secretar al Comisiei pentru tehnologia informaţiei şi comunicaţiilor din Camera Deputaţilor, şi Nicolaie Moldovan - 
city manager Alba Iulia, 
Pe durata evenimentului va fi amenajat un spaţiu expoziţional în care companii din domeniul noilor tehnologii îşi 
vor prezenta produsele.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Comisia Europeana s-a oferit sa ajute Romania cu peste 30 de miliarde de euro, doar sa le spunem ce ne 
trebuie 
O echipa mixta a Ministerului Fondurilor Europene si Ministerului Dezvoltarii Regionale si Administratiei Publice, 
condusa de secretarul de stat Mihaela Toader, a avut miercuri la Bruxelles o prima reuniune cu reprezentantii DG 
Regio si DG Employment, din cadrul Comisiei Europene, pentru negocieri la nivel tehnic privind investitiile 
prevazute prin Politica de Coeziune in viitoarea perioada de programare (2021-2027), informeaza un comunicat 
de presa al MFE. 
Reuniunea a urmarit stabilirea bazelor acestui proces de negociere, pornind de la identificarea nevoilor de 
investitii ale Romaniei, ce vor putea fi finantate din fonduri europene in urmatoarea perioada de programare - a 
treia pentru Romania de la aderarea in UE. 
In ceea ce priveste prioritatile de finantare ale Romaniei privind fondurile europene alocate dupa 2021, Mihaela 
Toader a aratat ca tara are nevoie de consolidarea infrastructurii de baza in sectoare cheie precum cercetarea 
publica si privata, transport, mediu, educatie, sanatate si servicii sociale. 
Tot in urmatoarea perioada de programare, Romania va miza pe investitii in noi modele de afaceri, dezvoltarea 
intreprinderilor mici si mijlocii, precum si pe sprijinirea eficientei energetice a acestora. 
Cardul de masa Up Dejun este versiunea moderna si simplificata a tichetului de masa. Ai 0 lei costuri la emiterea 
cardurilor si economisesti pana la 37% fata de o crestere salariala in bani. Afla mai multe AICI! 
Dezvoltarea capacitatilor de productie a energiei din surse regenerabile, combaterea somajului pe termen lung 
sau trecerea de la ocupare la pensionarea activa vor fi, de asemenea, parte a noii viziuni de programare. 
"Romania, tara care detine si presedintia Consiliului Uniunii Europene pana la finalul lunii viitoare, se numara 
printre primele State Membre care au inceput negocierile tehnice cu Comisia Europeana. Aceasta initiativa va 
putea asigura premisele folosirii mai inteligente si eficiente a banilor europeni de care vom beneficia dupa anul 
2021", se arata in comunicatul citat. 
Propunerea Comisiei Europene prevede ca Romania sa poata beneficia, in perioada 2021 - 2027, de 
aproximativ 30,6 miliarde euro (fara cofinantare), astfel: 17,323 miliarde euro prin FEDR; 8,385 miliarde euro prin 
FSE Plus; 4,499 miliarde euro prin FC; 392 milioane euro prin Programul Cooperare Teritoriala Europeana. 
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Comparativ, in actualul exercitiu financiar (2014-2020), Romania beneficiaza de 22,4 miliarde euro prin Politica de 
Coeziune. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Romania primeste 8,2 milioane euro de la UE dupa inundatiile din vara lui 2018 
Comisia Europeana a propus miercuri un sprijin in valoare de 293,5 milioane euro de la Fondul de solidaritate al 
UE pentru Austria, Italia si Romania, ca urmare a dezastrelor naturale care au avut loc in 2018, informeaza un 
comunicat de presa al Executivului comunitar. 
Suma de 293,5 milioane euro este defalcata dupa cum urmeaza: 277,2 milioane euro pentru Italia in urma ploilor 
abundente, a vanturilor puternice, a inundatiilor si a alunecarilor de teren din toamna anului 2018, 8,1 milioane 
euro pentru Austria ca urmare a acelorasi evenimente meteorologice si 8,2 milioane euro pentru regiunea de 
nord-est a Romaniei, dupa inundatiile din vara anului 2018. 
"Saptamana trecuta, la Sibiu, ne-am angajat sa ramanem uniti la bine si la greu, sa dam dovada de solidaritate in 
vremuri dificile si sa fim mereu unii alaturi de ceilalti. Fondul de solidaritate al UE este o expresie concreta a 
solidaritatii europene. El ofera asistenta tarilor si regiunilor in urma dezastrelor naturale si ajuta populatiile sa se 
redreseze. Astazi, intindem o mana de ajutor Austriei, Italiei si Romaniei ", a declarat comisarul pentru politica 
regionala, Corina Cretu. 
Tot miercuri, Comisia a publicat un raport de evaluare a activitatii fondului de la crearea sa, in 2002, document in 
care formuleaza si recomandari pentru viitor. Evaluarea subliniaza puternica valoare adaugata a fondului in ceea 
ce priveste sprijinirea eforturilor de interventie urgenta si de reconstructie si reducerea sarcinii financiare care le 
revine autoritatilor nationale si regionale. 
Raportul evidentiaza faptul ca se pot aduce imbunatatiri in legatura cu rapiditatea, FSUE nefiind un instrument de 
interventie in caz de urgenta, in conditiile in care eliberarea grantului integral este in continuare conditionata de 
acordul Parlamentului European si al Consiliului, care poate necesita mai mult timp. Comisia analizeaza daca 
majorarea platilor in avans ar putea contribui la accelerarea procesului de furnizare a finantarii din partea FSUE la 
fata locului. 
Potrivit comunicatului citat, FSUE completeaza in mod eficient alte instrumente ale UE care vizeaza gestionarea 
riscului de dezastre, operatiunile de reconstructie si regenerarea activitatii economice. 
In perioada 2014-2020, politica de coeziune investeste aproape 8 miliarde euro in adaptarea la schimbarile 
climatice si in ameliorarea prevenirii riscurilor. Pentru urmatorul buget pe termen lung al UE pentru perioada 
2021-2027, Comisia a propus o concentrare si mai mare a investitiilor in acest domeniu. 
Pe de alta parte, pentru ca interventiile din FSUE sa fie si mai eficace, Comisia si statele membre vor colabora 
pentru a imbunatati rapiditatea si rigurozitatea evaluarii daunelor si pregatirea pentru a face fata dezastrelor, de 
exemplu in domeniul coordonarii institutionale. 
Fondul de solidaritate al Uniunii Europene (FSUE) a fost creat in urma inundatiilor grave din Europa Centrala din 
vara anului 2002. De atunci, acesta a intervenit in cazul a 84 de dezastre provocate de diferite evenimente 
catastrofale, printre care inundatii, incendii forestiere, cutremure, furtuni si secete. Pana in prezent, 24 de tari 
europene au beneficiat de sprijin in valoare totala de peste 5,2 miliarde euro. Propunerea privind acordarea de 
asistenta Austriei, Italiei si Romaniei prin intermediul Fondului de solidaritate al UE trebuie aprobata de 
Parlamentul European si de Consiliu.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Frauda în domeniul TVA: Comisia Europeană va ajuta statele membre să combată infracţiunile şi să 
recupereze miliarde de euro 
Comisia Europeană a anunţat lansarea instrumentului de analiză a reţelelor de tranzacţii (Transaction Network 
Analysis - TNA), care le va permite statelor membre să facă rapid schimb de date cu privire la TVA şi să prelucreze 
în comun aceste date, detectând astfel mai repede reţelele suspecte, se arată într-un comunicat al executivului 
comunitar. 
Instrumentul, dezvoltat printr-o colaborare strânsă între statele membre şi Comisie, va permite o cooperare mult 
mai apropiată şi între experţii reţelei UE din domeniul antifraudă (Eurofisc) în ceea ce priveşte analizarea în 
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comun a informaţiilor, astfel încât fraudele de tip "carusel" privind TVA să poată fi detectate şi interceptate cât 
mai rapid şi mai eficient posibil. TNA va stimula cooperarea şi schimbul de informaţii dintre autorităţile fiscale 
naţionale, permiţându-le funcţionarilor Eurofisc să verifice informaţiile în raport cu cazierele judiciare, bazele de 
date şi informaţiile deţinute de Europol şi OLAF, agenţia antifraudă a UE, şi să coordoneze anchete 
transfrontaliere. 
Iniţiativa CE are loc în urma unor anchete recente din presă, care au scos din nou în evidenţă costurile uriaşe ale 
fraudei în domeniul TVA pentru finanţele publice, precum şi faptul că bandele infracţionale se îmbogăţesc pe 
seama contribuabililor oneşti, precizează CE. Lansarea instrumentului face parte din eforturile susţinute ale 
executivului comunitar de a institui un sistem de TVA modern şi invulnerabil la fraude. 
"Frauda în domeniul TVA este una dintre marile probleme cu care se confruntă în prezent finanţele noastre 
publice, iar eradicarea sa ar trebui să fie o prioritate pentru guvernele din UE. Acest nou instrument va mări viteza 
cu care autorităţile pot descoperi activităţile suspecte şi acţiona în consecinţă. Progresele înregistrate nu 
înseamnă însă că este mai puţin necesar să se realizeze o reformă mai profundă şi mai radicală a sistemului de 
TVA al UE, astfel încât să se asigure ca acesta poate face faţă volumului mare de schimburi comerciale care au loc 
la nivel transfrontalier în spaţiul UE", a declarat Pierre Moscovici, comisarul pentru afaceri economice şi 
financiare, impozitare şi vamă. 
Dat fiind faptul că frauda în domeniul TVA se poate produce extrem de rapid, este cu atât mai important ca 
statele membre să dispună de instrumentele necesare pentru a acţiona cât mai prompt şi mai eficient posibil. 
Instrumentul TNA va permite accesul rapid şi uşor al autorităţilor fiscale la informaţii privind tranzacţiile 
transfrontaliere, permiţând astfel intervenţia rapidă în cazul în care se depistează o posibilă fraudă în materie de 
TVA. 
Comisia a insistat, în mod constant, asupra reformei sistemului de TVA, pentru ca acesta să devină mai rezistent la 
fraude. S-au înregistrat progrese în ceea ce priveşte noile norme convenite cu privire la TVA pentru vânzările 
online şi o serie de norme mai eficiente pentru schimbul de informaţii şi cooperarea dintre statele membre. Cu 
toate acestea, progresele sunt lente în ceea ce priveşte propunerile Comisiei de a institui cu titlu definitiv în UE un 
spaţiu al TVA favorabil întreprinderilor şi mai puţin vulnerabil la fraude, se arată în comunicatul executivului 
comunitar.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Cine ar putea deveni preşedintele Comisiei Europene. Bulgăroaica Kristalina Georgieva, CEO al Băncii 
Mondiale, ar putea ocupa poziţia, după negocieri la summitul de la Sibiu 
Kristalina Georgieva, CEO al Băncii Mondiale, ar putea deveni următorul preşedinte al Comisiei Europene, 
conform Bloomberg, care citează surse apropiate discuţiilor purtate de liderii europeni la summit-ul de la Sibiu. 
Funcţia este una dintre cele trei de top care vor fi discutate în următoarele luni, alături de cea de guvernator al 
Băncii Centrale Europene şi cea de şef al Consiliului European. 
Guvernele au intrat în perioada aceasta într-o cursă pentru a propune oameni în acele poziţii, iar liderii europeni 
au discutat la summit-ul de la Sibiu posibilitatea ca Georgieva să urce la conducere, fiind una dintre favorite. 
Procesul de selecţie se va accelera după alegerile europarlamentare de săptămâna viitoare, iar liderii vor începe 
să îşi reducă lista şi să stabilească principalele variante la următorul summit, în Bruxelles pe 28 mai. 
Georgieva a ocupat poziţia de vicepreşedinte al Comisiei Europene şi a fost comisarul pentru Buget în perioada 
2014-2016. 
Ea s-a alăturat Băncii Mondiale în 1993 şi a ajuns la conducerea instituţiei în 2017. Din luna aprilie ea lucrează sub 
conducerea preşedintelui David Malpass 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Erdogan şi Putin au decis înfiinţarea unui grup de lucru pentru situaţia din Siria 
Preşedintele turc Tayyip Erdogan şi omologul său rus, Vladimir Putin, au decis că trebuie să înfiinţeze cât de 
curând un grup de lucru pentru situaţia din nord-vestul Siriei, a declarat miercuri Mevlut Cavusoglu, ministrul turc 
de Externe, relatează Reuters. 
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De asemenea, ministrul de Externe a transmis că atacurile efectuate de forţele guvernamentale siriene dăunează 
posibilităţii formării unui comitet ONU, care să ajute la întocmirea unei noi Constituţii. 
Armata siriană, sprijinită de Rusia, a lansat operaţiuni la sol săptămâna aceasta în zona Idlib, controlată de rebeli. 
Consiliul de Securitate al Naţiunilor Unite a discutat vineri despre situaţia din nord-vestul Siriei. Ulterior, 11 din ce 
15 membri, printre care şi Statele Unite, Franţa şi Marea Britanie au decis să condamne uciderea civililor şi au 
avertizat cu privire la posibilitatea producerii unei catastrofe umanitare în Idlib. 
(Sursa: Mediafax) 
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